
PROTOKÓŁ NR VI/2011 
 

z posiedzenia Rady Miejskiej w Kobylinie w dniu 23 maja 2011 roku 
 
 
 
 
VI sesja Rady Miejskiej w Kobylinie została zwołana na dzień 23 maja 2011 roku o godzinie 18-tej, 
w sali Klubu Seniora w Kobylinie.   
W sesji uczestniczyło 15 radnych (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu), 
zaproszeni goście (lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu) oraz Burmistrz 
Kobylina – Bernard Jasiński, Sekretarz Gminy – Mirosław Sikora, zastępująca Skarbnika Gminy – 
Katarzyna Nelle oraz Kierownik Biura Powiatowego Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 
Rolnictwa – Marcin Jamry i Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg – Krzysztof Jelinowski.. 
Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Kobylinie – Tadeusz Dżygała. 
 
 
 
Ad 1  
Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Kobylinie – Tadeusz Dżygała, który 
powitał wszystkich zebranych i stwierdził, że zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu 
uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Następnie przedstawił porządek obrad.  
 
 
Porządek obrad : 
1. Otwarcie sesji.  
2. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 
3. Zapytania, wnioski i interpelacje. 
4. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 
5. Informacja o wykorzystaniu środków strukturalnych oraz dopłat obszarowych. 
6. Podjęcie uchwał : 

a) w sprawie : przystąpienia Gminy Kobylin do Programu „Wielkopolska Odnowa Wsi”,   
b) w sprawie : zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobylin na lata 2011 – 

2025, 
c) w sprawie : zmiany budżetu gminy Kobylin na rok 2011. 

7. Wolne głosy i wnioski 
8. Zakończenie 
 
 
 
Ad 2 
T. DŻYGAŁA poinformował, że zapoznał się z protokółem z poprzedniej sesji i nie wnosi do jego 
treści żadnych uwag. Zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do protokółu. Ponieważ nikt uwag nie 
zgłosił, zaproponował przyjęcie protokółu bez jego odczytania. 
Rada Miejska jednogłośnie przyjęła protokół z poprzedniej sesji - 15 za.  
 
 
Ad 3 
W punkcie tym nikt głosu nie zabrał. 
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Ad 4 
T. DŻYGAŁA zauważył, że radni otrzymali informację Burmistrza o działalności międzysesyjnej, 
stanowiącą załącznik nr 3 do niniejszego protokółu. Zapytał, czy są pytania. 
Nikt nie zgłosił pytań. 
Rada Miejska jednogłośnie (15 za) przyjęła informację. 
 
 
Ad 5 
T. DŻYGAŁA zauważył, że zwrócił się do Kierownika Biura Powiatowego Agencji 
Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w Krotoszynie o przygotowanie informacji                      
o wykorzystaniu środków strukturalnych oraz dopłat obszarowych. Informacja ta stanowi załącznik 
nr 4 do niniejszego protokółu. 
M. JAMRY omówił aktualną działalność Biura.  

- w sprawie dopłat obszarowych już wydano wszystkie decyzje. Rolnicy z Gminy Kobylin 
otrzymali 5 mln zł dopłat bezpośrednich i 250 tys. zł z tytułu płatności ONW.  

- na programy rolno-środowiskowe w Gminie przyznano 400 tys. zł, 
- renty strukturalne otrzymuje 37 beneficjentów z naszej Gminy,  
- poinformował o realizowanych programach, 

Poprosił też, by zwracać uwagę na dokładne wypełnianie wniosków. Prowadzone są szczegółowe  
kontrole dotyczące kwalifikonalności powierzchni – czy powierzchnia zadeklarowana we wniosku 
zgadza się z rzeczywistą oraz wymogu wzajemnej zgodności. Aby pomóc rolnikom powstał 
program „Usługi doradcze dla rolników i posiadaczy lasów”.   
T. DŻYGAŁA zapytał, czy są pytania. 
Nikt pytań nie zgłosił.   
Rada Miejska jednogłośnie (15 za) przyjęła informację. 
 
 
Ad 6: 
a) 
BURMISTRZ przedstawił projekt uchwały w sprawie : przystąpienia Gminy Kobylin do Programu 
„Wielkopolska Odnowa Wsi”. Referował ten temat na posiedzeniach komisji. Podjęcie w/w 
uchwały jest pierwszym krokiem aby przystąpić do Programu. Kolejnym będzie utworzenie swoich 
projektów przez poszczególne miejscowości. Potem przystąpimy do opracowania dokumentacji       
w tym zakresie. Wnioski zostaną złożone w Urzędzie Marszałkowskim i po pozytywnej ocenie         
i zakwalifikowaniu tych projektów do realizacji i sfinansowania, przystąpimy do ich realizacji. 
Prawdopodobnie nastąpi to w przyszłym roku  
T. DŻYGAŁA  zauważył, że projekt uchwały był omawiany na posiedzeniach komisji.  
Zapytał, czy są pytania. Ponieważ nikt pytań nie zgłosił poprosił przewodniczących komisji stałych 
o przedstawienie opinii komisji. 
D. JAŹWIEC  poinformowała, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 5 za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 4  za.  
W. STYBURSKI poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 4 za 
G. OKUPNIK odczytał projekt uchwały. 
 

UCHWAŁA NR VI/29/11 
Rady Miejskiej w Kobylinie 

z dnia 23 maja 2011 roku 
w sprawie : przystąpienia Gminy Kobylin do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi”, 
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została podjęta jednogłośnie (15 za) i stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokółu. 
 
b) 
K. NELLE przedstawiła autopoprawki do projektu uchwały w sprawie : zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Kobylin na lata 2011 – 2025, stanowiące załącznik nr 6 do 
niniejszego protokółu. Na posiedzeniach Komisji omówiła projekt uchwały. Ponieważ jednak do 
projektu uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Kobylin na rok 2011 będą autopoprawki, zmiany 
muszą zostać także uwzględnione w Wieloletniej Prognozie Finansowej.   
T. DZYGAŁA zapytał, czy są pytania. Ponieważ nikt pytań nie zgłosił, poddał pod głosowanie 
autopoprawki. 
Rada Miejska jednogłośnie (15 za) przyjęła autopoprawki. 
T. DZYGAŁA odczytał projekt uchwały w sprawie : zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
Zapytał, czy są pytania. Ponieważ nikt pytań nie zgłosił, poprosił przewodniczących komisji stałych 
o przedstawienie opinii komisji. 
D. JAŹWIEC  poinformowała, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 5 za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 4  za.  
W. STYBURSKI poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 4 za 
 

UCHWAŁA NR VI/30/11 
Rady Miejskiej w Kobylinie 

z dnia 23 maja 2011 roku 
w sprawie : zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobylin na lata 2011 - 2025, 

 
została podjęta jednogłośnie (15 za) i stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokółu. 
 
c) 
K. NELLE przedstawiła autopoprawki do projektu uchwały w sprawie : zmiany budżetu gminy 
Kobylin na rok 2011, stanowiące załącznik nr 8 do niniejszego protokółu. 
BURMISTRZ zauważył, że autopoprawki omawiał na posiedzeniach komisji. Ostatecznie nie 
uwzględnił jednej propozycji. Na posiedzeniach komisji mówił o propozycji założenia obustronnie 
krawężników wzdłuż drogi w Smolicach. Dotyczyło to odcinka 800 metrów. Wartość kosztorysową 
tego zadania określono na 115 tys. zł. Na jednej z komisji proponowano, żeby krawężniki wymienić 
tylko na odcinku od tzw. rynku do drogi na boisko sportowe. Jest to odcinek o długości 500 
metrów, czyli według wartości kosztorysowej koszt zadania wyniósłby prawie 36 tys. zł. Musiałaby 
zostać sporządzona dokumentacja dotycząca wyprofilowania całej drogi. Zapytał, co                         
z krawężnikami przy wjazdach na posesje, które musiałyby zostać skorygowane po położeniu 
asfaltu. Poza tym jaki miałby być efekt wymiany i co dalej? Z prawej strony są one w gorszym 
stanie technicznym. Na dziś nie ma argumentów, żeby wydawać pieniądze aby tylko wymienić 
krawężniki. Poprosił o zrozumienie dla takiej decyzji – tu chodzi o wspólne pieniądze. Jest skłonny 
rozważać budowę tej drogi łącznie z krawężnikami. Poprosił radnych o zrozumienie dla jego 
argumentów. 
T. DŻYGAŁA zapytał, czy są pytania. 
J. RATAJCZAK stwierdził,  że wszystkie te argumenty używane są po to, by nie realizować tego 
zadania. Nie zostało udokumentowane, że wieś ma połowę środków na to zadanie, które chciała 
przekazać. Z ubiegłych lat są duże oszczędności i Rada Sołecka proponowała, że kupi krawężniki. 
Teraz obrzeże się przewraca i pas zieleni jest o 15 cm niższy od chodnika – to jest zagrożenie dla 
pieszych i wpływa też na wygląd ulicy. Powiatowy Zarząd Dróg zakładał takie krawężniki i to 
funkcjonuje. Od kilku lat sołectwo zostawia pieniądze na krawężniki. 
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BURMISTRZ poprosił, by radni pojechali na miejsce i obejrzeli jak to wygląda w terenie. Jest 
chodnik, są obrzeża, pas zieleni i dopiero krawężniki i jezdnia. Mówił o tym, że te krawężniki są 
stare i nie są w dobrym stanie ale w tym roku planowane jest podwójne utrwalenie drogi. Jeśli 
pozostaną środki, to jeszcze wyremontujemy drogę równoległą. Tu nie ma złej woli. Gdybyśmy 
wymienili krawężniki tylko przy odcinku 500 metrów, to mieszkańcy zapytają co dalej. Poprosił 
radnych ze Smolic i członków Rady Sołeckiej o spotkanie i wspólne sprawdzenie finansów 
sołectwa, pozycja po pozycji. Z ostatnich 5 lat pozostało mniej środków niż mówi sołtys.  
P. CHLEBOWSKI zauważył, że sołtys przedstawił sytuację zgodnie z prawdą – ziemia spływa        
i obrzeże odkrywa się. Podczas posiedzenia Komisji proponowali, żeby chociaż chodniki wymienić 
z jednej strony – w niektórych miejscach jest niebezpiecznie. Nie jest za budową nowej drogi, 
ponieważ niedługo podczas budowy kanalizacje i ta droga zostanie pocięta. Prosiłby jednak, żeby 
chociaż z jednej strony wymienić krawężniki. Przy wjazdach nie potrzeba za dużo pracy, bo jest 
tam kostka rawbrukowa.  
T. DŻYGAŁA zapytał, czy są pytania. Zaproponował spotkanie przy drodze smolickiej, żeby 
obejrzeć krawężniki. Radni zawsze mogą wprowadzić dodatkowe zadanie do budżetu. Następnie 
poddał pod głosowanie autopoprawki. 
Rada Miejska autopoprawki po stronie dochodów: 

- w dziale 010, rozdz. 01095, par. 2010, 
- w dziale 852, rozdz. 85295, par. 2030, 
- w dziale 900, rozdz. 90002, par. 2710 

oraz po stronie wydatków: 
- w dziele 921, rozdz.. 92109, par. 6050, 
- w dziale 926, rozdz. 92601, par. 4210, 
- w dziale 926, rozdz. 92601, par. 4270, 
- w dziale 900, rozdz. 90002, par. 4300, 
- w dziale 921, rozdz. 92109, par. 4210, 
- w dziale 921, rozdz. 92109, par. 4279, 
- w dziale 754, rozdz. 75404, par. 3000, 
- w dziale 010, rozdz. 01095, par. 4110, 4120, 4170, 4210, 4300 i 4430, 
- w dziale 852, rozdz. 85295, par. 3110. 

przyjęła jednogłośnie - 14 za. ((W głosowaniu nie brał udziału r.Ratajczak, który w tym czasie 
opuścił salę). 
T. DŻYGAŁA odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Kobylin na rok 2011. 
Następnie poprosił przewodniczących komisji stałych o przedstawienie opinii komisji. 
D. JAŹWIEC  poinformowała, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 5 za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 4  za.  
W. STYBURSKI poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 4 za 
 

UCHWAŁA NR VI/31/11 
Rady Miejskiej w Kobylinie 

z dnia 23 maja 2011 roku 
w sprawie : zmiany budżetu gminy Kobylin na rok 2011 

 
została podjęta jednogłośnie (15 za) i stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokółu. 
     
 
Ad 7 
P. CHLEBOWSKI nawiązując do stanu dróg powiatowych poinformował, że na drodze Smolice -
Sroki  - Górka, powyrywane są pobocza. Także na odcinku z Kobylina w stronę Rzemiechowa są 
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bardzo duże wyrwy. Zapytał dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg, kiedy te drogi będą 
naprawione.  
W. STYBURSKI zapytał, kiedy na drodze powiatowej w Kuklinowie w kierunku stacji kolejowej 
zostanie ścięte pobocze i wycięte krzewy. 
Do Kierownika Posterunku Policji zwrócił się z prośbą o częstsze patrole w Kuklinowie. W tej 
miejscowości zdemolowano 2 przystanki autobusowe. Mieszkańcy starali się naprawić je własnymi 
siłami.  
Przepełnione są też kosze na śmieci na tych przystankach, panuje duży bałagan. Poprosił, by firma 
która zajmuje się wywozem śmieci ze świetlicy, mogła przy okazji usunąć zawartość koszy.  
Zauważył, że wszyscy radni otrzymali pismo od prezesa Prawa i Sprawiedliwości – Jarosława 
Kaczyńskiego w sprawie dopłat dla rolników. Zapytał, czy radni przychylą się do propozycji 
zawartej w liście i podejmą stosowną uchwałę. 
Następnie zwrócił się do Kierownika Biura Powiatowego Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 
Rolnictwa - Marcina Jamry. Rolnicy pytają go jak daleko mogą inwestować, czy po 2013 roku nie 
zakończą się dopłaty. Zapytał p.Jamry czy coś wiadomo na ten temat. 
T. DŻYGAŁA wyjaśnił, że w dniu dzisiejszym radni otrzymali pismo od prezesa J. Kaczyńskiego 
w sprawie prezydencji Polski w Unii Europejskiej. W dniu 15 czerwca br. odbędzie się kolejna 
sesja i na przedsesyjnych komisjach radni mogą omówić ten temat. W związku ze zbliżającymi 
wyborami, wszyscy zaczynają się interesować rolnictwem.  
M. DYMARSKI zgłosił Dyrektorowi PZD trzy zadania do realizacji w Rojewie : ścinkę pobocza na 
drodze do Dzierżonowa, zarwany przepust w połowie tej miejscowości i zapchany rów. 
T. DŻYGAŁA zauważył, że droga powiatowa z Górki do Zalesia Małego została wyremontowana, 
ale dalej od Zalesia Małego do Zalesia Wielkiego są duże dziury. Także przy tej drodze potrzebna 
jest wycinka krzewów. W Zalesiu Wielkim przy sklepie na drodze są trzy duże dziury.              
W. POPIOŁEK przypomniał radnym i sołtysom, że kończy się II edycja dyrektywy azotanowej. 
Pracownicy Ośrodka Doradztwa Rolniczego rozpoczynają cykl szkoleń. Dotyczy to wszystkich 
rolników będących w rejestrze gospodarstw objętych dyrektywa azotanową – w naszej Gminie jest 
ich 225. Urząd Miejski służy pomocą przy dostarczaniu zawiadomień o szkoleniach. Poprosił          
o poinformowanie rolników o szkoleniach. Są one obowiązkowe i podczas kontroli pracownicy 
Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska będą domagać się zaświadczenia o odbytym 
szkoleniu.  
E. JAŃCZAK podkreślił, że pierwsze szkolenie odbędzie się w dniu 31 maja w Kuklinowie.  
K. JELINOWSKI zwrócił uwagę, że w tym roku w Powiecie Gmina Kobylin jest ostatnią gminą     
w której wykonywano remonty cząstkowe dróg. Teraz trwa remont na drodze Kobylin – 
Rzemiechów. Remontowano drogę do Rębiechowa, do Staregogrodu, do Rojewa, drogę Kuklinów 
– Wielowieś. Jeśli chodzi o oberwane pobocza, to w najbliższych dniach będą wykonywane prace 
masą na gorąco.  
Deklaracje dotyczące ścinki poboczy będą w tym roku realizowane.  
Największe prace będą realizowane na obiektach mostowych. W ostatnich latach na tych obiektach 
dokonywano mało remontów, a należy o nie zadbać.  
Jest decyzja w sprawie wycinki drzew. Wystąpiono do Urzędu Miejskiego o zgodę na usunięcie 
wszystkich drzew o które wnioskowano. Mając decyzję PZD przystąpi teraz do usuwania. Jeśli 
starczy pieniędzy to chciałby dokonać podcinki konarów na drodze Kobylin – Górka.         
Zaplanowano wykonanie chodnika w Zalesiu Małym od firmy „Bolsius” w kierunku remizy 
strażackiej. W tym roku to zadanie będzie realizowane. W tej miejscowości zostanie też przełożony 
chodnik. 
Wnioskowano też by w Zalesiu Wielkim chodnik wybudowany w ub. r.  wyprowadzić za łuk drogi 
i to zrealizowano. 
Spłynęło kilka wniosków o wykonanie przejścia dla pieszych. Jest już dokumentacja i zostanie to 
wykonane w najbliższych dniach. 
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W budżecie Powiatu uwzględniono 2 wnioski dotyczące Gminy Kobylin : opracowanie 
dokumentacji na budowę chodnika w Smolicach i odwodnienia w kierunku Czeluścina oraz 
opracowanie dokumentacji na budowę chodnika na ul. Baszkowskiej w Kobylinie. 
Zgłoszono naprawę przepustu w Zalesiu Wielkim i to zrealizowano. Co do Rojewa, to skontaktuje 
się w tej sprawie.  
Zaplanowano także czyszczenie rowów w Berdychowie. Jeśli zostaną środki, to zapisał sobie 
potrzebę oczyszczenia rowu w Rojewie.   
Większych inwestycji w tym roku w Gminie nie zaplanowano. Natomiast złoży propozycję do 
budżetu na 2012 rok na opracowanie dokumentacji na budowę drogi na całej długości                    
ul. Berdychowskiej.  
W Rzemiechowie rozpoczęto prace dotyczące kanalizacji deszczowej – na ten temat będzie jeszcze 
rozmawiał z Zarządem Powiatu. 
P. CHLEBOWSKI zwrócił uwagę, że na drodze z Czeluścina do Srók są wyrwy i krzaki wchodzą 
na drogę. 
J. PATRYAS poinformował, że remontu wymaga też most w Łagiewnikach oraz przy granicy 
Gminy i zasadna jest ścinka poboczy na drodze do Targoszyc.      
 
 
Ad 8 
Po wyczerpaniu porządku obrad  sesję Rady Miejskiej w Kobylinie zakończono o godzinie 19.15.   
 
 
 
Protokółowała :                                                                            Przewodniczy ł :                                                           
 
Magdalena Nowakowska                                                             Przewodnicz ący 
          inspektor                                                                             Rady Miej skiej 
                                             
                                                                                                      Tadeusz D żygała 
 

 


